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武装直升机光电系统发展与对策

纪明1;许培忠2;徐飞飞1

1.西安应用光学研究所, 陕西西安710065；2.总参陆航部装备局, 北京100073

摘要： 

总结直升机稳瞄技术发展历程。针对目前光电技术的最新发展，对分布式孔径系统、图像融合、粗精组合二级稳

定、高性能光电传感器、定向红外对抗系统等新技术进行了分析，并论证了这些新技术在直升机稳瞄系统上应用的

可行性。同时对我国未来直升机稳瞄技术的发展和新技术的应用提出相应的对策和建议。 
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Development of optoelectronic systems for armed helicopters

JI Ming1; XU Pei-zhong2; XU Fei-fei1 

1. Xi’an Institute of Applied Optics, Xi’an 710065, China; 2.Equipment Bureau of 
 Army Aviation Department, Headquarters of General Staff, PLA, Beijing 100073, China 

Abstract: 

The development course of stabilized sight technology in helicopters is summarized. Base on the latest 
development of optoelectronic technology, DAS, image fusion technology, coarse/fine combination two-
level stabilization, high-performance photoelectric sensor and directional infrared countermeasure 
system are analyzed; furthermore, the feasibility of these technologies applied in the airborne stabilized 
sight system is demonstrated. Some suggestions are proposed for the development of the stabilized 
sight system on helicopters and the application of the new technologies.
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